
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

1 
 

 

 

Tid och plats  25 april 2023, kl.13:00 - 21:20, ajournering kl. 14:32 - 14:48, 16:43 - 
17:20, 18:23 - 18:33 och 19:39 - 19:50 i Humlesalen, Kulturhuset 
Möbeln, Tierp 

Paragrafer § 40 - § 82 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2023-05-02 Anslaget tas ner: 2023-05-23 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Peter Hansson, Börje Wennberg 

Beslutande    
 
 

Ledamöter Sara Sjödal (C) §§ 40-48, 50-53, 56-82 
Yaqub Ahmed (C) §§ 40-48, 50-51, 54-82 
Lotta Carlberg (C) §§ 40-48, 50-82 
Erik Kolm (C) §§ 40-48, 50-82 
Björn Hellstedt (C) §§ 40-62, 64-82 
Anna Ahlin (C) §§ 40-51, 53-82 
Filip Håkansson (C) §§ 40-52, 54-82 
Lars Lindgren (C) §§ 40-50, 52-55, 57-82 
Emma Lokander (M) §§ 40-48, 50-52, 54-82 
Daniel Blomstedt (M), ordförande 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) 
Jessica Tindre Falk (M) §§ 40-49, 51-82 
Carola Fredén (M) §§ 64-82 
Elin Åkerlund (KD) 
Peter Zoné (KD), 1.e vice ordf. §§ 40-51, 
53-82 
Sara Nordfors (L) §§ 40-48, 51-82 

Viktoria Söderling (S) §§ 40-48, 50-53, 56-82 
Jonas Nyberg (S) §§ 40-48, 50-53, 56-82 
Marie-Louise Rindå (S) §§ 40-48, 50-85 
Benny Larsson (S) §§ 40-49, 51-82 
Linda Friberg (S) §§ 40-48, 50-82 
Robin Falk (S) §§ 40-70 
Matilda Svahn (S) §§ 40-48, 50-82 
Christina Holmström (S) §§ 40-48, 50-82 
Bengt-Olov Eriksson (S), 2:e vice ordf. §§ 40-
51, 53-82 
Lars-Olof Färnström (S) §§ 40-55, 57-82 
Börje Wennberg (S)  
Margareta Magnusson (S) §§ 40-50, 53-55, 57-
82 
Joakim Larsson (SD) §§ 40-48, 51-82 
Klas Jakobsson (SD) §§ 40-48, 50-82 
Maj-Louise Ljungmark (SD) §§ 40-48, 50-51, 
53-82 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Jörgen Pettersson (V) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) §§ 40-48, 50-81  

 

Beslutande ersättare Mats Wikander (C) §§ 49, 51-56 
Bo Larsson (C) §§ 49, 52-53, 63 
Peter Hansson (M) 
Sven Lokander (M) §§ 40-48, 50-55, 57-82 
Tomas Lindberg (KD) § 52 
Anne-Louise Palmqvist (L) § 49 
Kristoffer Nordfors (L) § 50 
 
 

Oskar Nilsson (S) 
Linus Sevefjord Törnkvist (S) 
Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Katarina Larsson (S) §§ 70-82 
Per Sangert (S) §§ 49-52, 54-56 
Simon Henriksson (S) §§ 49-50, 52, 54-56 
Inger Andersson (S) §§ 49, 52 
Veronica Mattsson (SD) §§ 40-52, 54-82 
Per Karlsson (SD) 
Tony Eilertsen (SD) §§ 40-81 
Lisbeth Piatos (V) 
Emmanuel Nzisabira (V) §§ 73-82 
Anders Hällbom (MP) § 82 
Max Fredriksson (MP) § 49 

Underskrifter  Se sidan 2. 
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Övriga närvarande  
 
 

Ersättare Mats Wikander (C) 
Bo Larsson (C)  
Tomas Lindberg (KD) 
Nils Arne Kastberg (KD) 
Anne-Louise Palmqvist (L) 
Kristoffer Nordfors (L) 
 
 
 

Per Sangert (S) 
Simon Henriksson (S) 
Inger Andersson (S) 
Max Fredriksson (MP) §§ 40-81 
Anders Hällbom (MP) §§ 40-81 
 

Tjänstemän och övriga Evelina Håkansson, sekreterare  
Helena Carlsson, kommundirektör 
Maria Wirström, administratör 
Magnus Willén, tekniker 
Karl-Gunnar Marklund, revisor 
Dag Tingsgård, revisor 
Inger Klockerman, revisor 
Stefan Andersson, revisor 
 
 

 
 
 
 
 
Underskrifter  
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 
 
 

 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 
 
  
 Justerande 
 
    Peter Hansson    Börje Wennberg 
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Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av två justerare samt 

tillkännagivande av tid och plats för 
justering av protokollet - Den 2 maj kl. 
15:00 i rådrummet, kommunhuset 

  

 
§ 40 Allmänhetens frågestund KS/2023:31  
 
§ 41 Godkännande av föredragningslistan KS/2023:30  
 
§ 42 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2023:39, 
KS/2023:228 

 

 
§ 43 Aktuellt från revisionen KS/2023:38  
 
§ 44 Anmälan av motioner KS/2023:32, 

KS/2023:265, 
KS/2023:313, 
KS/2023:408 

 

 
§ 45 Anmälan av interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:317, 
KS/2023:353, 
KS/2023:381 

 

 
§ 46 Anmälan av frågor KS/2023:34, 

KS/2023:405, 
KS/2023:410 

 

 
§ 47 Årsredovisning 2022 KS/2023:299, 

KS/2023:224 
 

 
§ 48 Revisionsberättelse 2022 KS/2023:283  
 
§ 49 Ansvarsfrihet för kommunstyrelsen 

2022 
KS/2023:283  

 
§ 50 Ansvarsfrihet för valnämnden 2022 KS/2023:283  
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§ 51 Ansvarsfrihet för jävsnämnden 2022 KS/2023:283  
 
§ 52 Ansvarsfrihet för demokratiberedningen 

2022 
KS/2023:283  

 
§ 53 Ansvarsfrihet för beredning för 

översiktsplan 2050 2022 
KS/2023:283  

 
§ 54 Ansvarsfrihet för lönenämnden 2022 KS/2023:283  
 
§ 55 Ansvarsfrihet för IT-nämnden 2022 KS/2023:283  
 
§ 56 Ansvarsfrihet för räddningsnämnden 

2022 
KS/2023:206  

 
§ 57 Revidering av lokala 

ordningsföreskrifter 
KS/2022:915  

 
§ 58 Redovisning av ej verkställda beslut 

kvartal 4 2022 utskottet Barn, 
utbildning och kultur 

KS/2022:315  

 
§ 59 Redovisning av ej verkställda beslut 

kvartal 4 2022 utskottet Arbete och 
omsorg 

KS/2022:315  

 
§ 60 Ombudgetering driftbudget 2023 KS/2023:150  
 
§ 61 Förlängning av Renhållningsordning KS/2022:874  
 
§ 62 Förlängning av Avfallsplan KS/2022:971  
 
§ 63 Utökning av VA-verksamhetsområden KS/2023:329  
 
§ 64 Återkallande av motion - Sätt krav på 

regionen för att få till fungerande 
Upptåg! 

KS/2022:1065  

 
§ 65 Godkännande av entledigande och val 

av ny ledamot i beredningen för 
ändamålsenliga lokaler, kostproduktion 
och likvärdig skolgång 

KS/2023:385  

 
§ 66 Inkomna beslut och skrivelser KS/2023:68, 

KS/2023:1, 
KS/2023:270, 
KS/2023:271 
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§ 67 Svar på motion – Ansök om 
medlemskap i Klimatkommunerna, 
Alexander Karlsson (V) 

KS/2020:970  

 
§ 68 Svar på motion – Krav gällande utdrag 

ur belastningsregistret vid anställning 
inom vård och omsorg, Jonhas Åker 
(SD) 

KS/2021:377  

 
§ 69 Svar på motion – Inga fler räknade 

minuter, Viktoria Söderling (S) 
KS/2021:395  

 
§ 70 Svar på motion – Arbetskläder till 

idrottslärare, Christina Holmström (S) 
KS/2021:396  

 
§ 71 Svar på motion – Lokalbuss i Tierps 

köping, Viktoria Söderling (S) och 
Lars-Olof Färnström (S) 

KS/2021:946  

 
§ 72 Svar på motion – Redovisa kommunens 

koldioxidbudget, Alexander Karlsson 
(V) 

KS/2022:195  

 
§ 73 Svar på motion - Industrikompetensen 

måste säkras, Viktoria Söderling (S) och 
Benny Larsson (S) 

KS/2022:714  

 
§ 74 Svar på motion – Inför insynsmandat i 

Valnämnden, Elmer Pollack (TList) och 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 

KS/2022:951  

 
§ 75 Svar på motion – Inför insynsplatser i 

kommunstyrelsen, Jenny Lundström 
(MP) 

KS/2022:986, 
KS/2021:631 

 

 
§ 76 Svar på motion - Bli behörig till 

yrkesprogram i Tierp, Veronica 
Mattsson (SD) 

KS/2022:1048  

 
§ 77 Svar på motion – Lättnader för bygglov 

gällande energieffektivisering, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 

KS/2022:1066  

 
§ 78 Svar på motion – Ge 

demokratiberedningen i uppgift att 
bereda folkomröstningar i samband med 
EP-valet 2024, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) och Elmer Pollack (TList) 

KS/2022:1046, 
KS/2021:511 
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§ 79 Svar på motion - Per capsulam-beslut i 

valberedningen, Mio Tastas Viktorsson 
(TList) 

KS/2022:1045, 
KS/2022:899 

 

 
§ 80 Svar på motion – Låt medborgarna säga 

sitt – inför medborgarförslag!, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 

KS/2023:237, 
KS/2022:899 

 

 
§ 81 Svar på interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:353, 
KS/2023:317, 
KS/2023:381 

 

 
§ 82 Svar på frågor KS/2023:34, 

KS/2023:405, 
KS/2023:410 
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§ 40 
Dnr KS/2023:31  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att ställa 
frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla som vill 
är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan allmänheten 
och de folkvalda politikerna. Genom detta ges kommunmedborgarna möjlighet 
att påverka och väcka opinion. Allmänhetens frågestund ger även 
kommunmedborgarna möjligheten att bättre ta tillvara sina demokratiska 
rättigheter.  
 
Under sammanträdet ställdes en fråga om arbetsmiljön på Örbyhus skola. 
Frågan besvarades av ordförande i utskottet barn, utbildning och kultur, Lotta 
Carlberg (C), som även lovade att återkomma med ett utförligare svar till nästa 
sammanträde.  
 
Du kan lyssna på allmänhetens frågestund på Tierps kommuns hemsida, 
www.tierp.se. 
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§ 41 
Dnr KS/2023:30  

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan med följande revidering:  

- ärende 29, Godkännande av entledigande från uppdrag i 
kommunfullmäktige, utgår.  
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§ 42 
Dnr KS/2023:39, KS/2023:228  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Följande förslag och svar redovisas: 
Dnr KS/2023:228 - Postlådan – Gatubelysning Gudinge hamn 
Förslag: Att åtgärda gatubelysningen i Gudinge hamn. Det är väldigt mörkt. 
Svar: Belysning är längs statlig väg och det är väghållaren som ansvarar för 
att belysa vägen. Belysningsanläggningen uppfyller ej kraven och har 
passerat sin tekniska livslängd så den kommer ej repareras och på sikt 
troligen plockas bort. 
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§ 43 
Dnr KS/2023:38  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisionens nya ordförande, Dag Tingsgård, presenterar sig och övriga 
medlemmar i revisionen. Han informerar kort om revisionens pågående och 
kommande arbete. Det har beslutats att granskningar av kommunstyrelsen 
samt myndighetsutövningen inom samhällsbyggnad ska genomföras.  
 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga 
som ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs 
för att kunna fullgöra uppdraget. 
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§ 44 
Dnr KS/2023:32, KS/2023:265, KS/2023:313, KS/2023:408  

Anmälan av motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att överlämna de inlämnade motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande motioner har lämnats in: 

- Säkerställ att Tierps kommuns ekonomiska intressen tas till vara vid 
exploatering på privatägd mark, Matilda Svahn (S), dnr. 
KS/2023:265 

- Solkarta till nytta för hela kommunen!, Jenny Lundström (MP), dnr. 
KS/2023:313 

- Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList), dnr. KS/2023:408 

 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inlämnade motioner 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunstyrelsen  
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§ 45 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:317, KS/2023:353, KS/2023:381  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att de inlämnade interpellationerna får ställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har lämnats in: 

- Kommunens rådighet över badet vid Trollsjön, Matilda Svahn (S), 
dnr. KS/2023:317 

- De kommunala råden, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2023:353 
- Uppföljning av förstudien Örbyhus skola, Matilda Svahn (S), dnr. 

KS/2023:381 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inlämnade interpellationer 
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§ 46 
Dnr KS/2023:34, KS/2023:405, KS/2023:410  

Anmälan av frågor 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att de inlämnade frågorna får ställas.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande frågor har lämnats in:  

- Vad är Socialdemokraternas syfte med att sprida en osann bild?, 
Sara Sjödal (C), dnr. KS/2023:405 

- Högbergsskolans attraktivitet, Viktoria Söderling (S), dnr 
KS/2023:410 

 
Beslutsunderlag 

• Inlämnade frågor 
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§ 47 
Dnr KS/2023:299, KS/2023:224  

Årsredovisning 2022 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna årsredovisningen för 2022, samt 
 
att avsätta 9 629 541 kronor i resultatutjämningsreserv.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisning och bokslut har upprättats för år 2022. 
 
Förvaltningsberättelsen är kommunstyrelsens översikt och analys av de 
olika verksamhetsområdena inklusive nämnder och de kommunala bolagen 
och lämnas till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Bilagda årsredovisningar gällande Tierps Energi och Miljö AB, TEMAB 
fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen har 
inlämnats i preliminärt format. De är antagna av bolagens styrelser men är 
ännu inte behandlade på bolagsstämmorna. 

Kommunstyrelsen bedömer likt revisorernas utlåtande att Tierps Energi och 
Miljö AB, TEMAB Fjärrvärme AB, Tierps kommunfastigheter AB samt AB 
Tierpsbyggens verksamhet har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunstyrelsen har dock identifierat utmaningar för respektive bolag att 
kunna följa och leva upp till de fastställda ägardirektiven och 
kommunkoncernens gemensamma mål.  

Under 2023 kommer det systematiska tillvägagångssättet ses över för hur 
kommunstyrelsen ska efterfråga samt hur bolagen ska redovisa och 
inkomma med information under verksamhetsåret för att belysa de 
utmaningar som återstår för respektive bolag. 

Barnrättskonsekvenser 
Barnrättkonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Bifall  
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Joakim Larsson (S) och Mio 
Tastas Viktorsson (TList) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 177/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Årsredovisning 2022 Tierps kommun 
• Årsredovisning 2022 IT-nämnd 
• Årsredovisning 2022 Lönenämnd 
• Årsredovisning 2022 Tierps kommunfastigheter AB 
• Årsredovisning 2022 AB Tierpsbyggen 
• Årsredovisning 2022 Tierps Energi och Miljö AB 
• Årsredovisning 2022 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Rapportering från PwC 2022 TKAB ABTB 
• Granskningsrapport 2022 Tierps kommunfastigheter AB 
• Granskningsrapport 2022 AB Tierpsbyggen 
• Rapportering från PwC 2022 TEMAB TEMAB Fjärrvärme 
• Granskningsrapport 2022 Tierps Energi och Miljö AB  
• Granskningsrapport 2022 TEMAB Fjärrvärme AB 
• Grundläggande granskning 2022 Tierps Energi och Miljö AB 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Chef Kvalitet och strategisk utveckling 
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§ 48 
Dnr KS/2023:283  

Revisionsberättelse 2022 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga revisionsberättelsen för år 2022 till handlingarna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisorernas avgående ordförande, Karl-Gunnar Marklund föredrar ärendet.  
 
Revisorerna, utsedda av kommunfullmäktige, har granskat den verksamhet 
som bedrivits i kommunstyrelse, kommunfullmäktiges beredningar, 
nämnder och gemensamma nämnder samt genom utsedda 
lekmannarevisorer i de kommunala bolagen. Kommunens revisorer har 
biträtts av sakkunniga från KPMG, som genomfört granskningen. 
 
Kommunstyrelsen, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder 
ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut och 
riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De 
ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll och 
återredovisning till fullmäktige. 
 
Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och 
räkenskaper samt att pröva om verksamheten bedrivits enligt fullmäktiges 
uppdrag och mål samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. 
 
Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 
kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. Granskningen 
har haft den omfattning och inriktning samt givit det resultat som redovisas i 
bilagan ”Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022”. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 
• Grundläggande granskning slut ver  TEMAB 
• Granskningsrapport TEMAB Fjärrvärme AB 2022 
• Granskningsrapport TEMAB 2022 
• Granskningsrapport AB Tierpsbyggen 2022  
• Granskningsrapport Tierps Kommunfastigheter AB 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
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§ 49 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för kommunstyrelsen 2022 
 
Jäv 
Yaqub Ahmed (C), Lotta Carlberg (C), Linda Friberg (S), Christina 
Holmström (S), Klas Jakobsson (SD), Erik Kolm (C), Joakim Larsson (SD), 
Maj-Louise Ljungmark (SD), Emma Lokander (M), Sven Lokander (M), 
Jenny Lundström (MP), Sara Nordfors (L), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise 
Rindå (S), Sara Sjödal (C), Matilda Svahn (S) och Viktoria Söderling (S) 
deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund av jäv.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och dess ledamöter och 
ersättare för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att kommunstyrelsen bedrivit verksamheten i huvudsak 
på ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 
bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
kommunstyrelsens interna kontroll sammantaget i huvudsak varit tillräcklig. 
Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
kommunstyrelsen samt de enskilda ledamöterna.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen 2022 
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§ 50 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för valnämnden 2022 
 
Jäv 
Benny Larsson (S), Joakim Larsson (SD), Sara Nordfors (L) och Jessika 
Tindre Falk (M) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund av 
jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för valnämnden och dess ledamöter och ersättare för 
år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att valnämnden bedrivit verksamheten i huvudsak på 
ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 
bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
valnämndens interna kontroll sammantaget i huvudsak varit tillräcklig. 
Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
valnämnden samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Ledamöter och ersättare i valnämnden 2022 
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§ 51 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för jävsnämnden 2022 
 
Jäv 
Lars Lindgren (C) och Margaretha Magnusson (S) deltar inte i ärendets 
överläggning och beslut på grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för jävsnämnden och dess ledamöter och ersättare 
för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att jävsnämnden bedrivit verksamheten i huvudsak på 
ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 
bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
jävsnämndens interna kontroll sammantaget i huvudsak varit tillräcklig. 
Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
jävsnämnden samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 
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Beslutet skickas till 
• Kommunens revisorer 
• Ledamöter och ersättare i jävsnämnden 2022 
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§ 52 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för demokratiberedningen 2022 
 
Jäv 
Anna Ahlin (C), Yaqub Ahmed (C), Bengt-Olov Eriksson (S), Maj-Louise 
Ljungmark (SD), Margaretha Magnusson (S) och Peter Zoné (KD) deltar 
inte i ärendets överläggning och beslut på grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för demokratiberedningen och dess ledamöter och 
ersättare för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att demokratiberedningen bedrivit verksamheten i 
huvudsak på ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. De bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande och att demokratiberedningens interna kontroll sammantaget i 
huvudsak varit tillräcklig. Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige 
beviljar ansvarsfrihet för demokratiberedningen samt de enskilda 
ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

25 
 

Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Ledamöter och ersättare i demokratiberedningen 2022 
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§ 53 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för beredning för översiktsplan 2050 2022 
 
Jäv 
Yaqub Ahmed (C), Filip Håkansson (C), Emma Lokander (M) och Veronica 
Mattsson (SD) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund av 
jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för beredning för översiktsplan och dess ledamöter 
och ersättare för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att beredning för översiktsplan 2050 bedrivit 
verksamheten i huvudsak på ett ändamålsenlig och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt. De bedömer även att räkenskaperna i allt 
väsentligt är rättvisande och att beredning för översiktsplan 2050s interna 
kontroll sammantaget i huvudsak varit tillräcklig. Revisionen tillstyrker att 
kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för beredning för översiktsplan 
2050 samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

27 
 

Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Ledamöter och ersättare i beredning för översiktsplan 2022 
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§ 54 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för lönenämnden 2022 
 
Jäv 
Sara Sjödal (C), Viktoria Söderling (S) och Jonas Nyberg (S) deltar inte i 
ärendets överläggning och beslut på grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för lönenämnden och dess ledamöter och ersättare 
från Tierps kommun för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att lönenämnden bedrivit verksamheten i huvudsak på 
ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 
bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande att den 
gemensamma lönenämndens interna kontroll behöver stärkas och att 
nämnden behöver säkerställa att den är tillräcklig tillfredsställande. 
Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
lönenämnden samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Lönenämnden 
• Tierps kommuns ledamöter och ersättare i lönenämnden 2022 
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§ 55 
Dnr KS/2023:283  

Ansvarsfrihet för IT-nämnden 2022 
 
Jäv 
Sara Sjödal (C), Viktoria Söderling (S) och Jonas Nyberg (S) deltar inte i 
ärendets överläggning och beslut på grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för IT-nämnden och dess ledamöter och ersättare 
från Tierps kommun för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att IT-nämnden bedrivit verksamheten i huvudsak på 
ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De 
bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att IT-
nämndens interna kontroll sammantaget i huvudsak varit tillräcklig. 
Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för IT-
nämnden samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 
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Beslutet skickas till 
• Kommunens revisorer 
• IT-nämnden 
• Tierps kommuns ledamöter och ersättare i IT-nämnden 2022 
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§ 56 
Dnr KS/2023:206  

Ansvarsfrihet för räddningsnämnden 2022 
 
Jäv 
Lars-Olov Färnström (S), Lars Lindgren (C), Sven Lokander (M) och 
Margaretha Magnusson (S) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på 
grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja ansvarsfrihet för Tierps kommuns ledamöter och ersättare i 
räddningsnämnden för år 2022. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap, 24 § ska fullmäktige vid ett sammanträde före 
utgången av juni månad året efter det år som revisionen avser, besluta om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras. Beslutet ska motiveras om det inte är 
uppenbart obehövligt. 
Revisorerna har genomfört en grundläggande granskning under 2022. Det 
övergripande syftet med den grundläggande granskningen har varit att 
erhålla ett underlag för vår ansvarsprövning och bedömning om 
kommunstyrelse, beredningar, nämnder och gemensamma nämnder har 
skapat förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Granskningen har genomförts bland annat genom 
protokollsgranskning och dialogmöten under året.  
Revisionen bedömer att räddningsnämnden bedrivit verksamheten i 
huvudsak på ett ändamålsenlig och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. De bedömer även att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande och att räddningsnämndens interna kontroll sammantaget i 
huvudsak varit tillräcklig. Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige 
beviljar ansvarsfrihet för räddningsnämnden samt de enskilda ledamöterna. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• Protokoll kommunfullmäktiges presidium 2023-04-17 
• Räddningsnämndens årsredovisning 2022 
• Räddningsnämndens sammanställda analys inför årsredovisningen 

2022 
• Revisionsberättelse för år 2022 
• Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2022 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunens revisorer 
• Räddningsnämnden 
• Tierps kommuns ledamöter och ersättare i räddningsnämnden 2022 
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§ 57 
Dnr KS/2022:915  

Revidering av lokala ordningsföreskrifter 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Lokala ordningsföreskrifter för Tierps kommun med förslagna 
revideringar. 
 
Reservation 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 13 december 2022 nya lokala 
ordningsföreskrifter (KS/2022:915) vilka anmäldes till länsstyrelsen i 
Uppsala län i enlighet med 3 kap. 13 § ordningslagen (1993:1617).  
 
Länsstyrelsen beslutade den 21 december 2022 att upphäva föreskrifterna i 
följande delar. 

- 3 § andra stycket avseende naturreservatet Iggelbo,  
- 10 § första stycket avseende affischering,  
- 14 § avseende fyrverkerier och andra pyrotekniska varor,  
- 17 § tredje stycket avseende lösa hundar och  
- 22 § avseende överträdelse av lokal ordningsföreskrift i lokala 

ordningsföreskrifter 
 
3 § andra stycket och 17 § tredje stycket i föreskrifterna 
(naturreservatet Iggelbo samt lösa hundar) 
Länsstyrelsens motivering vad avser 3 § andra stycket och 17 § tredje 
stycket är att dessa punkter avser förhållanden som är eller kan vara 
reglerade i annan ordning och därför inte omfattas av kommunens 
föreskriftsrätt enligt 3 kap. 12 § ordningslagen.  
 
Eftersom länsstyrelsens bedömning får anses vara korrekt ska reglering 
gällande naturreservatet Iggelbo samt om lösspringande hundar således utgå 
från kommunens föreskrifter. För naturreservatet Iggelbo gäller därmed att 
hänvisning till reservatet i bilaga 2 ska strykas. I 17 § ska hela tredje stycket 
om lösspringande hundar strykas. 
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10 § första stycket i föreskrifterna (affischering på träd) 
Vad avser föreskriften 10 § första stycket anser länsstyrelsen att 
bestämmelsen har en alltför vid tillämpning och att det är oklart på vilket 
sätt den syftar till att upprätthålla den allmänna ordningen. I detta fall 
hänvisar länsstyrelsen till 3 kap. 12 § ordningslagen som innebär att en 
föreskrift inte får lägga onödigt tvång på allmänheten eller annars göra 
obefogade inskränkningar i den enskildes frihet.  
 
Eftersom ett generellt affischeringsförbud på samtliga träd i hela kommunen 
obestridligen inte kan anses vara befogat ska även denna punkt utgå från 
föreskrifterna. 
 
14 § i föreskrifterna (fyrverkeri och andra pyrotekniska varor) 
Länsstyrelsen har även upphävt 14 § fyrverkerier och andra pyrotekniska 
varor med hänvisning till 3 kap. 12 § ordningslagen.  
 
Användningen av fyrverkerier och andra pyrotekniska varor kräver enligt 3 
kap. 7 § ordningslagen Polismyndighetens tillstånd om användningen med 
hänsyn till tidpunkten, platsens belägenhet och övriga omständigheter 
innebär risk för skada på eller beaktansvärd olägenhet för person eller 
egendom. I en kommuns lokala ordningsföreskrifter kan denna bestämmelse 
kompletteras och då i viss utsträckning skärpas eller förtydligas vad gäller 
exempelvis plats.   
 
Det ska noteras att det i många av landets kommuner finns 
ordningsföreskrifter rörande fyrverkerier som är utformade på samma sätt 
som den upphävda paragrafen. Om detta beror på att andra kommuner inte 
har anmält sina föreskrifter till länsstyrelse är oklart. Enligt rättspraxis ska 
dock både geografiska och tidsmässiga begränsningar i föreskrifterna 
användas mycket restriktivt. Det framgår också av förarbetena till 
ordningslagen att ett sådant förbud eller en sådan tillståndsplikt som det här 
är fråga om förutsätter att förbudet begränsas till särskilt känsliga platser 
eller tidpunkter då människor eller egendom särskilt riskerar att skadas till 
följd av användandet av de pyrotekniska produkterna (prop. 1992/93:210 s 
123). 
 
Eftersom det inte kan anses särskilt påkallat saknar kommunen möjlighet att 
inskränka användningen av fyrverkerier och andra pyrotekniska varor i  
kommunens samtliga detaljplanelagda områden. Inte heller kan 
användningen begränsas till ett fåtal tidpunkter på året som nyår eller 
valborg. Kommunen kan emellertid, i linje med bestämmelserna i 
ordningslagen, utforma en föreskrift som anger att fyrverkerier aldrig är 
tillåtna vid exempelvis vårdboenden eller andra särskilt utpekade känsliga 
platser. 
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Mot denna bakgrund föreslås det att 14 § får denna lydelse. 
 
Det är förbjudet att använda fyrverkerier och andra pyrotekniska varor 
närmare än 200 meter från Tierps vårdcentrum. 
Övriga tillstånd och regler för fyrverkerier och pyrotekniska varor hanterar 
polismyndigheten. 
 
22 § (Överträdelse av lokal ordningsföreskrift)  
Slutligen har länsstyrelsen upphävt 22 § som avser vilket straff som kan bli 
aktuellt vid överträdelse av lokal ordningsföreskrift. I 3 kap. 22 
ordningslagen anges att böter för brott mot ordningslagen kan utdömas vid 
såväl uppsåtlighet som oaktsamhet.  
 
Som Länsstyrelsen konstaterar så skulle kommunens föreskrift kunna tolkas 
som att oaktsamma överträdelser inte kan leda till straff. Eftersom en 
kommun inte får utfärda lokala ordningsföreskrifter som strider mot 
ordningslagenslagens bestämmelser eller införa inskränkningar eller 
undantag från ordningslagens regler annat än i skärpande syfte föreslås 
paragrafen ha följande utformning. 
 
Överträdelse av lokal ordningsföreskrift 
  
22 § Den som uppsåtligen eller av oaktsamhet bryter mot någon av dessa 
föreskrifter döms till penningböter enligt 3 kap 22 § 2 st. ordningslagen.  
 
I ordningslagen finns bestämmelser om föreläggande och förverkande. 
 
Övrigt 
Kommunens beslut att anta eller revidera lokala ordningsföreskrifter anmäls 
omedelbart till länsstyrelsen i enlighet med 3 kap. 13 § ordningslagen. 
Länsstyrelsen ska enligt detta lagrum upphäva en föreskrift som strider mot 
lagen. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Målet med revideringarna i de lokala ordningsföreskrifterna är bland annat 
att skapa ordning och ökad trygghet på offentliga platser vilket även gynnar 
barn och unga. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Ändringarna i de lokala ordningsföreskrifterna medför inga ekonomiska 
konsekvenser. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att § 14 om fyrverkeri och andra pyrotekniska 
varor och ska ha den lydelsen som kommunfullmäktige beslutade 2022-12-
13, samt 
 
att uppdra till kommunstyrelsen att överpröva eventuellt kommande 
upphävandebeslut från länsstyrelsen. 
 
Bifall 
Sara Sjödal (C) och Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Avslag 
Sara Sjödal (C) och Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag till Jenny 
Lundströms (MP) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jenny Lundströms 
(MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag. 
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag rösta ja 
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 28 röster 
Nej – 19 röster 
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 89/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott §17/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande  
• Lokala ordningsföreskrifter för Tierps kommun 

 
Beslutet skickas till 

• Kommunjurist 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling 
• Länsstyrelsen Uppsala län 
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§ 58 
Dnr KS/2022:315  

Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 4 2022 utskottet 
Barn, utbildning och kultur 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga rapporteringen av ej verkställda beslut för kvartal 4 2022 till 
handlingarna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen är skyldig att rapportera till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) om beviljat bistånd enligt socialtjänstlag (2001:453), SoL, inte har 
verkställts inom tre månader. Kommunen ska även rapportera till IVO när 
ett tidigare rapporterat beslut har blivit verkställt, när ett beslut av någon 
anledning har avslutats innan det har verkställts samt när ett verkställt beslut 
har avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre månader.  
 
För perioden 1 oktober till 31 december 2022, kvartal 4, har det rapporterats 
totalt två (2) beslut enligt SoL för barn och unga. Ett av besluten har 
rapporterats som ej verkställt beslut och ett av besluten har rapporterats som 
verkställt beslut. 
 
Beslut som har rapporterats som ej verkställt: 

- Kontaktfamilj enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-08-30. Möte med 
föreslagen kontaktfamilj är planerat men har ställts in på grund av 
sjukdom. 
 

Beslut som har rapporterats som verkställt: 
- Kontaktperson enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-04-29. Anledning till 

dröjsmål är en generell svårighet i kommunen att hitta passande 
kontaktpersoner. 

 
Barnrättskonsekvenser 
Bedömningen är att barn och unga inte påverkas av den rapportering av ej 
verkställda beslut som görs till IVO. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 90/2023 
• Beslut utskottet barn, ungdom och kultur § 14/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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Beslutet skickas till 
• Verksamhetschef Individ och familj 
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§ 59 
Dnr KS/2022:315  

Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 4 2022 utskottet 
Arbete och omsorg 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att lägga rapporteringen av ej verkställda beslut för kvartal 4 2022 till 
handlingarna. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunen är skyldig att rapportera till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) om beviljat bistånd enligt socialtjänstlag (2001:453), SoL, eller 
beviljad insats enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(1993:387), LSS, inte har verkställts inom tre månader. Kommunen ska 
även rapportera till IVO när ett tidigare rapporterat beslut har blivit 
verkställt, när ett beslut av någon anledning har avslutats innan det har 
verkställts samt när ett verkställt beslut har avbrutits och inte verkställts på 
nytt inom tre månader. Den här rapporteringen avser samtliga LSS-beslut 
samt SoL-beslut för vuxna över 21 år. 
 
Det har rapporterats totalt 17 beslut enligt LSS och SoL till IVO för 
perioden 1 oktober till 31 december 2022, kvartal 4. 10 av besluten har 
rapporterats som ej verkställda, 6 av besluten som verkställda och 1 av 
besluten som avslutade. 
 
Ej verkställda beslut: 

- Bostad med särskild service enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-01-17. 
Anledning till dröjsmålet var till en början att det inte fanns någon 
ledig bostad som motsvarade den enskildes behov och önskemål. 
Erbjudande om lägenhet i en gruppbostad gavs i augusti 2022 men 
den enskilde tackade då nej. 

- Bostad med särskild service enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-05-10. 
Anledning till dröjsmål är att det inte har funnits en ledig lägenhet 
som har motsvarat den enskildes behov. Erbjudande om plats har nu 
lämnats men den enskilde har ännu inte lämnat besked om den ska 
tacka ja eller nej. 

- Bostad med särskild service enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-06-22. 
Den enskilde har blivit erbjuden lägenhet och har tackat ja men med 
anledning av att inflytt ännu inte har genomförts har beslutet 
rapporterats som ej verkställt. 
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- Daglig verksamhet enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-07-26. 
Anledning till att beslutet inte verkställs är att den enskilde ännu inte 
vill påbörja någon verksamhet. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-08-30. Anledning 
till dröjsmålet är att den enskilde har önskemål om ett specifikt 
boende som ännu inte har en ledig lägenhet. 

- Särskilt boende SoL. Beslutsdatum: 2022-09-08. Den enskilde har 
blivit erbjuden en lägenhet men då lägenheten behöver renoveras har 
inte inflytt kunnat göras och beslutet har rapporterats som ej 
verkställt. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-02-15. Anledning 
till dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjuden plats vid 
tre tillfällen, senaste erbjudande gavs i oktober. Annan stödinsats ges 
som alternativ. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-09-28. Anledning 
till dröjsmål är att det ännu inte finns en plats i boende som 
motsvarar den enskildes behov. 

- Korttidsboende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-04-19. Anledning 
till dröjsmål är att den enskilde har tackat nej till erbjudande. 
Motiveringsarbete pågår.  

- Dagverksamhet enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-09-09. Anledning 
till dröjsmål är att den enskilde behöver lång introduktion innan 
insatsen kan påbörjas. 

 
Verkställda beslut: 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-04-01. Datum för 
verkställighet: 2022-11-11. 

- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-09-15. Datum för 
verkställighet: 2023-01-04. Beslutet har inte tidigare rapporterats 
som ej verkställt utan endast som verkställt men med fördröjning. 

- Bostad med särskild service enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-06-15. 
Datum för verkställighet: 2023-01-02. 

- Bostad med särskild service enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-01-17. 
Datum för verkställighet: 2022-12-01. 

- Ledsagarservice enligt LSS. Beslutsdatum: 2022-05-27. Datum för 
verkställighet: 2022-12-13. 

- Bostad med särskild service enligt SoL. Beslutsdatum: 2019-02-11. 
Beslutet har rapporterats som ett ej verkställt beslut sedan 
beslutsdatum. Efter samtal med verksamhetschef inom vård och 
omsorg samt med områdeschef för bistånd har bedömningen gjorts 
att beslutet är att betrakta som verkställt på det HVB-hem där den 
enskilde har vistats sedan beslutsdatum och beslutet rapporteras 
därför inte fortsättningsvis till IVO. 
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Avslutat beslut: 
- Särskilt boende enligt SoL. Beslutsdatum: 2022-03-10. Datum för 

avslut: 2022-11-11. Den enskilde har flyttat till sin hemort och 
beslutet avslutas. 

 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga bedöms inte påverkas av den rapportering som görs till IVO 
av ej verkställda beslut. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 91/2023 
• Beslut utskottet arbete och omsorg § 14/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Verksamhetschef Individ och familj 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

44 
 

 
 
 
§ 60 
Dnr KS/2023:150  

Ombudgetering driftbudget 2023 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna föreslagna ombudgeteringar i driftbudgeten för 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Under 2022 gjordes en ombudgetering mellan verksamheterna men alla 
konsekvenser av bla. borttaget av leasingavgifter för datorer kunde då inte 
beräknas. Dessutom måste budgettillskottet för Kyrkbyns skola fördelas 
mellan Förskola och Grundskola. Inom Äldreomsorgen och 
Funktionshindradeomsorgen har det beslutats att samla all HSL personal 
under ett och samma ansvar inom äldreomsorgen 7711. Till sista har 500 tkr 
hamnat fel hos Gemensam service men ska tillhöra Kommundirektören, 
detsamma gäller neddragningen av en ekonomtjänst under 2022 men från 
Kommundirektör till Gemensam service. 
 
Beslutsmotivering 
För att få rättvisande budgetar behöver dessa ombudgeteringar göras. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Detta är den ombudgetering som kommer att ske; 

 

Verksamhets 
kod

Verksamhet
Ej reglerat 

2022
Kyrkbyn

Tilldelade 
medel 
2023

Flytt av 
verksamhet 

ÄO/FHO
Ansvar
10 Kommundirektör 1 700 000 * 500 000
11 Gemensam service -287 000 ** -500 000
12 Medborgarservice -10 000
13 Samhällsbyggnad -70 000
46 Kultur och fritid -575 000
65 Förskola -100 000 -3 100 000
66 Grundskola -673 000 3 100 000
67 Gymnasieskola 300 000
76 VoO Bistånd 0
77 Områdeschef ÄO -150 000 3 505 479
78 Funktionshindradeomsorg -50 000 -3 505 479
88 Individ och familjeomsorg -85 000
Totaler 0 0 0 0
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Kommunens resultat kommer inte att påverkas av denna ombudgetering.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 92/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 18/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Ekonomienheten 
  

Detta är en slutreglering av förändringar av budgetbeloppen som inte reglerades förra året.
Neddragning av en ekonom, Hyresförhandlingen, Leasingavgifterna för IT.

* Aveser - 300 ekonom + hyresförhandling + 500 ej reglerat mellan Gem.service och KD
** Avser + 300 ekonom - 500 ej reglerat GEM/KD, -587 Leasingavgifter, mm.
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§ 61 
Dnr KS/2022:874  

Förlängning av Renhållningsordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Renhållningsordning, KF § 
160/2022, till och med 31 december 2023. 
 
Sammanfattning av ärendet 
För varje kommun ska det, enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken, finnas en 
renhållningsordning. Renhållningsordningen ska innehålla två delar, dels 
kommunens lokala föreskrifter och bestämmelser om avfallshantering och 
dels kommunens avfallsplan.  
Renhållningsordningen är ett komplement till gällande lagstiftning på 
området och utgör ett verktyg för att styra hur avfall ska hanteras medan 
avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Arbete med framtagande av förslag till 
renhållningsordning har pågått under 2022 och arbetet med avfallsplanen 
påbörjades under 2023. 
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614)), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01.  
 
I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det framkommit att 
förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten som måste 
utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som först antogs. 
Detta föranleder att tidsplanen för framtagande av förslag till ny avfallsplan 
behöver förlängas.  
 
Eftersom avfallsplanen är en del av renhållningsordningen behöver även 
tidplan för framtagande av förslag till ny renhållningsordning förlängas, 
detta för att säkerställa att de mål och åtgärder som anges i avfallsplanen 
speglar de lokala föreskrifter som anges i renhållningsordningen. 
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Beslutsmotivering 
Kommunfullmäktiges beslut om förlängning av renhållningsordning, KF § 
160/2022, är giltigt t.o.m. 2023-06-30. För att säkerställa att kommunen har 
en gällande renhållningsordning under den period det nya förslaget utarbetas 
föreslås att beslutet förlängs med en giltighetstid t.o.m. 2023-12-31. Arbetas 
det nya förslaget fram och beslutas innan årsskiftet 2023/2024 ersätter det 
nya beslutet det tidigare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad renhållningsordning har kommunen ett 
viktigt verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och 
regelverk kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering 
av avfall bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som 
barn och unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 93/2023 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 34/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Renhållningsordning KF § 160/2022 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 62 
Dnr KS/2022:971  

Förlängning av Avfallsplan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att förlänga giltighetstiden för beslut om Avfallsplan, KF § 159/2022 till och 
med 31 december 2023.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Varje kommun i Sverige är ansvarig för att ta fram en kommunal 
avfallsplan. Avfallsplanen tillsammans med föreskrifter för avfallshantering 
utgör renhållningsordning, ett beslutat dokument som varje kommun är 
skyldig att ha enligt 15 kap. 41§ Miljöbalken.  
 
Renhållningsordning är ett komplement till gällande lagstiftning på området 
och utgör ett verktyg för att styra hur avfall ska hanteras medan 
avfallsplanen innehåller mål och åtgärder för hanteringen. 
 
Enligt beslut om ägardirektiv för Tierps Energi och Miljö AB (TEMAB) 
framgår att TEMAB har till uppgift att utarbeta förslag till både 
renhållningsordning och avfallsplan. Revidering av kommunens 
renhållningsordning pågår samtidigt som nytt förslag till avfallsplan arbetas 
fram.  
 
Kommunens nu gällande renhållningsordning antogs 2018 och gällande 
avfallsplan antogs 2020. Under 2020 trädde en ny avfallsförordning i kraft 
(Avfallsförordning (2020:614)), en förordning som även ändrats per 2023-
01-01.  
 
I arbetet med att ta fram nytt förslag till avfallsplan har det framkommit att 
förändringarna i förordningen och de föreskriva momenten som måste 
utföras i framtagandet av planen är mer omfattande än vad som först antogs. 
Detta föranleder att tidsplanen för framtagande av förslag till ny avfallsplan 
behöver förlängas.  
 
Eftersom avfallsplanen är en del av renhållningsordningen behöver även 
tidplan för framtagande av förslag till ny renhållningsordning förlängas, 
detta för att säkerställa att de mål och åtgärder som anges i avfallsplanen 
speglar de lokala föreskrifter som anges i renhållningsordningen. 
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Beslutsmotivering 
Beslut om Avfallsplan, KF § 159/2022, är giltigt t.o.m. 2023-06-30. För att 
säkerställa att kommunen har en gällande avfallsplan under 
revideringsarbetet föreslås att beslutet förlängs med en giltighetstid t.o.m. 
2023-12-31. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Med en aktuell och uppdaterad Avfallsplan har kommunen ett viktigt 
verktyg för att på lång sikt kunna uppfylla samhällets mål och regelverk 
kring förebyggande och hantering av avfall. En korrekt hantering av avfall 
bidrar till en god miljö för samtliga medborgare, så väl vuxna som barn och 
unga. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål 12.1 Minska mängden avfall genom 
åtgärder för att förebygga, minska, återanvända och återvinna avfall. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 94/2023 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 35/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Beslut om förlängning av Avfallsplan KF §159/2022 
• Tidplan revidering Avfallsplan 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och samhällsbyggnad 
• Verksamhetschef Renhållning & Gata Park, TEMAB 
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§ 63 
Dnr KS/2023:329  

Utökning av VA-verksamhetsområden 
 
Jäv 
Björn Hellstedt (S) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund 
av jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Arvidsbo enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Gyllby enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Persbylånga enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Siggbo företagspark enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Löten i Skärplinge enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde på Skjutbanevägen i Skärplinge enligt 
bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Tegelsmora-Berg enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Torslunda enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Upplanda 109 enligt bifogad karta. 
 
att utöka VA-verksamhetsområde i Upplanda 179 enligt bifogad karta. 
 
Sammanfattning av ärendet 
VA-enheten på Tierps Energi & Miljö AB har inkommit med missiv där 
kommunstyrelsen föreslås hemställa fullmäktige att utöka ett antal VA-
verksamhetsområden enligt bilagda kartor. 
 
Beslutsmotivering 
Se respektive missivbrev. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Se respektive missivbrev. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Bifall  
Patrik Johansson (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande 
Emma Lokander (M), Viktoria Söderling (S), Mio Tastas Viktorsson 
(TList), Matilda Svahn (S), Klas Jakobsson (SD) och Jenny Lundström 
(MP) yttrar sig.  
 
Protokollsanteckning 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) lämnar en 
protokollsanteckning /Bilaga/.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 118/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Respektive missiv från Tierps Energi & Miljö AB 
• Kartor med gräns för respektive utökat VA-verksamhetsområde 

 
Beslutet skickas till 

• Medborgarservice 
• Samhällsbyggnad 
• VA-enheten, Tierps Energi & Miljö AB 
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§ 64 
Dnr KS/2022:1065  

Återkallande av motion - Sätt krav på regionen för att få till 
fungerande Upptåg! 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att återkalla motionen, Sätt krav på regionen för att få till fungerande 
Upptåg!, i enlighet med motionärens begäran. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson (TList) har den 30 mars 2023 lämnat in en skriftlig 
begäran om att få motion Sätt krav på regionen för att få till fungerande 
Upptåg! återkallad.  
 
Motionen lämnades in den 12 december 2022 och överlämnades till 
kommunstyrelsen för beredning den 13 december 2022, 
kommunfullmäktige § 146.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Begäran om återkallande av motion  

 
Beslutet skickas till 

• Motionären  
• Administratör Ledningsstöd 
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§ 65 
Dnr KS/2023:385  

Godkännande av entledigande och val av ny ledamot i 
beredningen för ändamålsenliga lokaler, kostproduktion och 
likvärdig skolgång 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna Dennis Åkerlinds (TList) begäran om entledigande från sitt 
uppdrag som ledamot i beredning för ändamålsenliga lokaler, 
kostproduktion och likvärdig skolgång, samt 
 
att till ny ledamot i beredning för ändamålsenliga lokaler, kostproduktion 
och likvärdig skolgång från och med den 25 april 2023 välja Mio Tastas 
Viktorsson (TList).   
 
Sammanfattning av ärendet 
Dennis Åkerlind (TList) har den 17 april 2023 inkommit med en begäran 
om entledigande från sitt uppdrag i beredning för ändamålsenliga lokaler, 
kostproduktion och likvärdig skolgång . 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inkommen begäran om entledigande 

 
Beslutet skickas till 

• Berörda ledamöter 
• Lönecentrum  
• Administratör ledningsstöd 
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§ 66 
Dnr KS/2023:68, KS/2023:1, KS/2023:270, KS/2023:271  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna informationen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar finns att läsa på 
kommunens hemsida. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 67 
Dnr KS/2020:970  

Svar på motion – Ansök om medlemskap i Klimatkommunerna, 
Alexander Karlsson (V) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Alexander Karlsson (V) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att kraven för medlemskap uppfylls och ansöka om medlemskap i 
föreningen Klimatkommunerna. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Klimatarbetet är en högt prioriterad fråga och är en bärande del av 
kommunens målstyrning som utgår ifrån Agenda 2030. Oavsett vidden av 
engagemang och internt klimatarbete i en organisation är det resultatet som 
räknas. Klimatet kan inte vänta, en fras som är ganska sliten vid detta laget 
men pekar på att nu är det dags att agera utifrån det vi redan vet. Tierps 
kommun har de insikter och kunskaper som krävs för att veta vad som 
behöver göras, det kommunen behöver fokusera på är den resurskrävande 
delen som innebär genomförande av omställning. Därav avslås motionens 
förslag om att teckna åtaganden om ytterligare ett sammanhang för 
diskussion.  
 
I bifogat informationsunderlag redovisas för- respektive nackdelar med ett 
medlemskap. Vår bedömning i Alliansstyret är att Tierps kommun behöver 
fokusera på befintliga engagemang i exempelvis Länsstyrelsens 
hållbarhetslöften istället för ytterligare ett medlemskap. Inom ramen för 
hållbarhetslöftenas diskussioner mellan kommunerna i länet, regionen och 
andra aktörer har det vid flertalet tillfällen efterfrågats mer aktörssamverkan 
för att få till gemensamma insatser för större klimatnytta. Det är genom 
fokus på dessa sammanhang vi får ut mest klimatnytta för kommunens 
begränsade resurser och bygger upp bestående effekter för att mildra 
klimatbelastningen. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 24/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 56/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Bilaga – informationsunderlag från handläggare 
• Motion - Ansök om medlemskap i Klimatkommunerna, Alexander 

Karlsson (V) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 68 
Dnr KS/2021:377  

Svar på motion – Krav gällande utdrag ur belastningsregistret 
vid anställning inom vård och omsorg, Jonhas Åker (SD) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Jonhas Åker (SD) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att det vid anställningar inom den kommunala äldreomsorgen införs 
krav på utdrag ur polisens belastningsregister. 

- Att det vid anställning inom omsorgen för personer med 
funktionsvariation, boende med särskild service samt personlig 
assistans införs krav på utdrag ur polisens belastningsregister. 

 
Ordförande i utskottet för arbetsgivarfrågor, Emma Lokander (M) 
svarar följande: 
Äldre är en särskilt utsatt grupp när det gäller rån och bedrägerier. Var sjätte 
person mellan 65-84 år eller äldre uppgav i en rapport från BRÅ (2018) att 
de hade blivit utsatt för brott under det föregående året.  
Vi i Alliansen ser att det är av yttersta vikt att kunder och klienter inom 
vård-, omsorgs- och IFOs verksamheter ska känna trygghet i den omsorg 
som kommunen har ansvar för. För att finna brottsförebyggande åtgärder 
inom äldrevård och omsorg kan inspiration inhämtas från arbetet med barn 
och unga, som också utgör en sårbar grupp, där kontinuerliga kontroller sker 
av de anställda när arbetsgivaren begär in utdrag ur polisens 
belastningsregister. Skillnaden mellan äldre och de med funktionsvariation 
gentemot barn och unga, är att det enligt Skollagen (2010:800) är lagkrav på 
kontinuerliga registerutdrag vid anställning och därefter krävs 
återkommande kontroller årligen. För omsorgsverksamheten saknas 
motsvarande lagstiftning, och därför saknas också sanktionsmöjligheterna 
att agera som arbetsgivare. 
 
För flera av våra äldre och de med funktionsvariation är det i många fall 
endast vårdpersonalen som utgör de enda utomstående som de kommer i 
kontakt med, och därför har kommunens verksamheter sett behovet av att 
implementera en rutin vid nyanställning som ställer krav på utdrag ur 
belastningsregistret. 
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De som erbjuds anställning inom kort kommer behöva visa upp ett utdrag 
från belastningsregistret inför anställning.  
Rutinen ska inom kort implementeras i berörda verksamheter. Ett formellt 
beslut att rutinen ska gälla kommer tas av behörig tjänsteman och är alltså 
inte följd av ett politiskt beslut. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet  
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall 
Joakim Larsson (SD) och Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) bifallsyrkande och finner kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 26/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 58/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Bilaga – Förslag på rutin, utdrag ur belastningsregister VO och IFO 
• Motion – Krav gällande utdrag ur belastningsregistret vid anställning 

inom vård och omsorg, Jonhas Åker (SD) 
 
Beslutet skickas till  

• Joakim Larsson, gruppledare för Sverigedemokraterna 
• Kommundirektören 
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§ 69 
Dnr KS/2021:395  

Svar på motion – Inga fler räknade minuter, Viktoria Söderling 
(S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att återremittera ärendet med motiveringen att ärendet ska återkomma med 
ett svar om motionens förslag rörande hur verksamheten planeras i minuter. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Viktoria Söderling (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda hur minutregleringen av 
vad personalen inom hemtjänsten ska bistå de äldre med helt 
avskaffas så att den äldre och undersköterskan själva kan bestämma 
hur de använder sin gemensamma tid. 

 
Ordföranden i utskottet Arbete och Omsorg, Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M) svarar följande: 
 
Vård och omsorg tillämpar IBIC (individens behov i centrum) vilket innebär 
att planeringen grundar sig i den enskildes individuella behov av tidsåtgång 
för utförd insats.  
 
Planeringen för medarbetarnas arbetsdag är en viktig fråga utifrån ett 
arbetsmiljöperspektiv.  För att den dagliga planeringen ska kunna utformas 
så anpassat som möjligt sker planeringen inom respektive 
hemtjänstgrupp.  Detta ger också en möjlighet till flexibilitet om det uppstår 
förändringar för den enskilde av tillfällig karaktär.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Margaretha Magnusson (S) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Viktoria Söderling (S) yrkar att ärendet ska återremitteras för att återkomma 
med ett svar om motionens förslag rörande hur verksamheten planeras i 
minuter.  
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) 
återremissyrkande.  
 
Om återremissyrkandet faller yrkar Viktoria Söderling (S) bifall till 
motionen.  
 
Avslag 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) 
bifallsyrkande.  
 
Yttrande   
Per Sangert (S) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill att ärendet avgörs idag röstar ja 
 Den som vill återremittera ärendet röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att återremittera 
ärendet genom en minoritetsåterremiss (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 21 röster 
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Beslutsunderlag  
• Beslut kommunfullmäktige § 27/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 59/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion – Inga fler räknade minuter, Viktoria Söderling (S) 

 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 70 
Dnr KS/2021:396  

Svar på motion – Arbetskläder till idrottslärare, Christina 
Holmström (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Robin Falk (S), Matilda Svahn (S), Christina 
Holmström (S), Bengt-Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje 
Wennberg (S), Margaretha Magnusson (S), Oskar Nilsson (S), Linus 
Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S) och Ulf Andersson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Christina Holmström (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att Tierps kommun håller idrottslärare med en uppsättning 
arbetskläder för inomhus- och utomhusidrott. 

 
Ordförande i utskottet för arbetsgivarfrågor, Emma Lokander (M) 
svarar följande: 
Inom Tierps kommun arbetar idag cirka 1700 tillsvidareanställda inom drygt 
ett 100-tal olika yrkesgrupper. Arbetsgivaren har utifrån lagstiftning och 
gällande kollektivavtal skyldighet att tillhandahålla skyddskläder och 
arbetskläder för vissa yrkesgrupper tex inom vård och omsorgsverksamhet 
eller kostverksamheten. Att utöver vad lagstiftning och kollektivavtal säger 
tillhandahålla fria arbetskläder till andra yrkesgrupper är inte ekonomiskt 
möjligt då detta skulle innebära stora belopp samt en svår gränsdragning 
vilka yrkesgrupper som skulle få fria arbetskläder. Motionären vill att 
kommunen ska tillhandahålla fria arbetskläder för yrkesgruppen 
idrottslärare vilket då skulle vara svårt att motivera i förhållande till andra 
yrkesgrupper där arbetsmiljöförhållandena är likvärdiga utifrån slitage.  
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Kostnaden för en uppsättning arbetskläder och skor kan uppskattas till 70 
000 kr. Till detta tillkommer kostnader för upphandling och administration. 
Arbetsledningen måste även tillse att samtliga idrottslärare endast använder 
tillhandahållna kläder för att undvika förmånsbeskattning.  

En av kommunens största kvinnodominerade arbetsgrupp har arbetskläder, 
nämligen medarbetarna inom vården. De används helt i enlighet med 
skattemyndigheternas regler.  

Då även övriga lärarkategorier kan ha ett lika stort behov av arbetskläder 
blir det omöjligt att avgränsa införandet endast till idrottslärare. Kostnaden 
kommer då att bli betydande. Hur kläder och skor slits är naturligtvis 
mycket individuellt, men nya skor och kläder behövs i någon mån 
införskaffas åtminstone en gång per år. 
 
Ett eventuellt införande av arbetskläder måste därför föregås av ett noggrant 
förarbete. Rutiner och administrationen måste finnas på plats och hänsyn 
måste tas till de ekonomiska konsekvenserna. En fråga som också måste 
ställas är om samtliga berörda lärare endast vill använda av sig 
arbetsgivaren tillhandahållna arbetskläder. Om så ej är fallet blir de 
förmånsbeskattade.  
 
Vi i Alliansen delar Holmströms åsikt att det är viktigt att värna om vår 
personal. Men tyvärr är den ekonomiska verkligheten inte sådan att det finns 
ett utrymme att lägga en betydande kostnad på arbetskläder utan en 
noggrann utredning om dess konsekvenser.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Christina Holmström (S) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram 
riktlinjer för gemensam standard för arbetskläder och arbetsskor. 
 
Bifall 
Emma Lokander (M) och Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande 
förslag. 
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Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) 
yrkande.  
 
Jonas Nyberg (S) yrkar bifall till Christina Holmströms (S) bifallsyrkande. 
 
Om bifallsyrkande faller yrkar Christina Holmström (S) bifall till Jenny 
Lundströms (MP) yrkande.   
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Jenny Lundströms (MP) yrkande.  
 
Yttrande   
Per Sangert (S), Margaretha Magnusson (S), Lars-Göran Birkehorn Karlsen 
(M) och Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag, Christina Holmströms 
(S) bifallsyrkande och Jenny Lundströms (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt liggande förslag. 
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 1 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag, att avslå motionen, röstar ja 
 Den som vill bifalla Christina Holmströms (S) bifallsyrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 18 röster 
Avstår – 3 röster 
 
Beslutsgång omröstning 2 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag, att avslå motionen, röstar ja 
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen 
enligt liggande förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
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Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 21 röster 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 58/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 60/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Bilaga – informationsunderlag från handläggare 
• Motion – Arbetskläder till idrottslärare, Christina Holmström (S) 

 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 71 
Dnr KS/2021:946  

Svar på motion – Lokalbuss i Tierps köping, Viktoria Söderling 
(S) och Lars-Olof Färnström (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad.  
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Matilda Svahn (S), Christina Holmström (S), 
Bengt-Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margaretha Magnusson (S), Oskar Nilsson (S), Linus Sevefjord Törnkvist 
(S), Andrea Nyberg (S), Ulf Andersson (S) och Katarina Larsson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Lars-Olof Färnströms (S) bifallsyrkande samt eget 
tilläggsyrkande /Bilaga/.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Viktoria Söderling (S) och Lars-Olof Färnström (S) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

- Att uppdra åt kommunstyrelsen att tillsammans med UL utreda 
förutsättningarna för att etablera en lokal busslinga i Tierps köping. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Årligen sker kommunsamråd mellan Tierps kommun och Region Uppsala 
vilket är en politisk sammankomst med berörda tjänstepersoner på plats. Se 
de bifogade minnesanteckningarna från 2022 års samråd. Under punkten 6 
kan man se vad som presenterades från kommunen gällande kollektivtrafik 
kopplat till samhällsutveckling och diskussionen som följde.  
 
När det gäller ”lokalbuss” eller tätortstrafik finns det olika sätt att arbeta 
med trafikutvecklingsprocessen. Region Uppsala har t.ex. en pågående 
översyn av linjenätet i Bålsta, vilken finns att läsa om på Region Uppsalas 
hemsida. På tur i kölistan efter Bålsta är Knivsta/Alsike. Detta är uppdrag 
tagna av trafik- och samhällsutvecklingsnämnden (TSN) i Region Uppsala 
efter att Håbo kommun och Knivsta kommun initierat behovet om en 
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förbättrad kollektivtrafiksförsörjning i deras respektive kommuner. På 
vårens kommunsamråd lyftes det att Tierp storleksmässigt borde ligga på tur 
för en översyn av kollektivtrafiken - egentligen är Skutskär något större men 
skillnaden är marginell. Detta för att se på vilka förutsättningar som finns 
för att förbättra möjligheterna att resa med kollektivtrafiken inom Tierps 
tätort. Region Uppsala menade att vi måste vara mer än 7000 invånare för 
en översyn. Tierps kommun bemötte det med att vi inte behöver lika stora 
förändringar som större orter samt att vi troligen når 7000 invånare när 
Siggbo är fullt utbyggt. Kommunen såg ett värde i flagga för att vi önskade 
ställa oss på kölistan för att se på Tierps lokala förutsättningar. Det finns 
emellertid inget beslut i TSN om detta men de är medvetna om kommunens 
önskemål. 
 
Dialog mellan Tierps kommun och Region Uppsala förekommer således 
redan kring frågor om kollektivtrafiken. Det kan i sammanhanget också vara 
värt att påtala att det inte är kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen i 
Tierp som bestämmer uppdragen åt Region Uppsala. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Lars-Olof Färnström (S) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Tilläggsyrkande  
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att förhandlingar ska inledas till syfte 
att bussen ska kunna göras i kommunal drift i samarbete med regionen, eller 
som tilläggstjänst. 
 
Bifall 
Jessika Tindre Falk (M) och Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList), Börje Wennberg, Viktoria Söderling (S) och 
Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Lars-Olof Färnströms (S) bifallsyrkande.  
 
Viktoria Söderling (S) och Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande.   
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Yttrande   
Joakim Larsson (SD), Jenny Lundström (MP) och Mats Wikander (C) yttrar 
sig.  
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Lars-Olof Färnströms 
(S) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag, att anse motionen besvarad,  
röstar ja 

 Den som vill bifalla Lars-Olof Färnströms (S) bifallsyrkande röstar 
nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 28 röster 
Nej – 20 röster 
 
Beslutsgång 2 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till Mio Tastas 
Viktorssons (TList) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 29/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 61/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Bilaga – Minnesanteckningar från kommunsamråd Tierps kommun 

och Region Uppsala 
• Bilaga – Inspel från Tierps kommun till Trafik- och 

Samhällsutvecklingsnämnden i Region Uppsala 
• Motion – Lokalbuss i Tierps köping, Viktoria Söderling (S) och 

Lars-Olov Färnström (S) 
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Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektören 
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§ 72 
Dnr KS/2022:195  

Svar på motion – Redovisa kommunens koldioxidbudget, 
Alexander Karlsson (V) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Alexander Karlsson (V) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att Tierps kommun öppet redovisar koldioxidbudgeten på hemsidan, 
samt 

- att även redovisa i en tryckt folder som delas till alla hushåll i 
kommunen. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Redan idag redovisas koldioxidbudgeten på hemsidan och har gjorts så ett 
par år tillbaka i tiden: 
https://www.tierp.se/download/18.219c09301768e745e724cb0e/161000065
2093/Klimat-
%20och%20energiplan%20f%C3%B6r%20Tierps%20kommun.pdf   
(sid 9 i dokumentet, 2023-01-30) 
 
I års- och delårsredovisningarna som ligger på hemsidan redovisas sedan 
utvecklingen mot klimatmålen som är en del av styrningen av hela 
kommunkoncernen. Senaste redovisningen hittas här: 
https://www.tierp.se/download/18.737f31ae1828f295451c4a60/1662533476
738/%C3%85rsredovisning%202021%20Tierps%20Kommun.pdf  
(sid 48 i dokumentet, 2023-01-30) 
 
Att utöver redovisning på hemsidan trycka upp ca 10 000 foldrar för 
utdelning till alla hushåll är inget som är aktuellt i dagsläget då det är 
förenat med såväl en stor kostnad samt ger klimatpåverkan.  
 
Det pågår ett arbete i tjänsteorganisationen med att ta fram former för 
kommunikation kring Agenda 2030 och årsbokslut. En fråga som det tittas 
närmare på i det arbetet är en översikt på tierp.se som redovisar hur det går 
för kommunen i Agenda 2030-frågorna. I det sammanhanget kommer det bli 
lättare att hitta informationen samlat kopplat till redovisning av 
koldioxidbudget på hemsidan. 

https://www.tierp.se/download/18.219c09301768e745e724cb0e/1610000652093/Klimat-%20och%20energiplan%20f%C3%B6r%20Tierps%20kommun.pdf
https://www.tierp.se/download/18.219c09301768e745e724cb0e/1610000652093/Klimat-%20och%20energiplan%20f%C3%B6r%20Tierps%20kommun.pdf
https://www.tierp.se/download/18.219c09301768e745e724cb0e/1610000652093/Klimat-%20och%20energiplan%20f%C3%B6r%20Tierps%20kommun.pdf
https://www.tierp.se/download/18.737f31ae1828f295451c4a60/1662533476738/%C3%85rsredovisning%202021%20Tierps%20Kommun.pdf
https://www.tierp.se/download/18.737f31ae1828f295451c4a60/1662533476738/%C3%85rsredovisning%202021%20Tierps%20Kommun.pdf
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I argumentationen i bakgrundstexten kopplad till motionen tas Tierps 
kommuns ranking i Sveriges miljöbästa kommuner upp av motionären,  
 
”Tierps kommun förbättrade sitt miljöarbete och klättrade från plats 123 till 
52 i 2020 års kommunranking av Sveriges miljöbästa kommuner, men föll 
tyvärr tillbaka till plats 72 under 2021.” 
 
En viktig upplysning i detta sammanhang är att senaste placeringen för 
Tierps kommun i rankingen Sveriges miljöbästa kommuner är plats 44 
(2022). Det finns all anledning för oss alla att vara stolta över den positiva 
och tydliga utvecklingsresa vi har gjort senaste åren inom miljöarbetet. Ett 
tydligt resultat av styrning med bäring på Agenda 2030 och de globala 
odelbara hållbarhetsmålen inom de tre delarna av hållbar utveckling: 
ekonomi, den sociala biten samt miljö- och klimat. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 30/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 62/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Redovisa kommunens koldioxidbudget., Alexander 

Karlsson (V) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 73 
Dnr KS/2022:714  

Svar på motion - Industrikompetensen måste säkras, Viktoria 
Söderling (S) och Benny Larsson (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Matilda Svahn (S), Christina Holmström (S), 
Bengt-Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margaretha Magnusson (S), Oskar Nilsson (S), Linus Sevefjord Törnkvist 
(S), Andrea Nyberg (S), Ulf Andersson (S) och Katarina Larsson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Benny Larssons (S) bifallsyrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Viktoria Söderling (S) och Benny Larsson (S) föreslår i en motion 
kommunfullmäktige besluta  
 

- Att uppdra åt kommunstyrelsen att tillsammans med kommunens 
industrier utreda om det går att hitta ett sätt att skapa feriepraktisk, 
där ungdomar får prova på och se vad det innebär att arbeta i en 
modern tillverkningsindustri, samt att uppdra till kommunstyrelsen. 

- Att söka samarbeten med lokala industriföretagen i syfte att åter 
starta ett väl fungerande industriprogram. 

 
Ordförande i Utskottet Barn utbildning och kultur, Lotta Carlberg (C) 
svarar följande: 
Intresset för industritekniska programmet bland gymnasielever är lågt över 
hela riket. När en tredjedel av eleverna i vårt samverkansområde nu i slutet 
av januari gjort sitt gymnasieval har endast fyra elever totalt i 
samverkansområdet valt industritekniska programmet. Underlag för att 
återinföra programmet på Högbergsskolan saknas alltså fortfarande. Vid 
höstterminens start för läsåret 2022/2023 var det endast 13 elever totalt i 
hela Uppsala län som valde att gå ett gymnasieprogram med inriktningen 
industri. Att det genom feriepraktik få flera elever till att välja 
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industriprogrammet ser vi inte som en lösning.  
 
På Högbergsskolan finns motsvarande utbildning på vuxenutbildningen som 
i dagsläget startar fulla utbildningar. Den utbildningen ska vi vara stolta 
över och att det är så många vuxna som senare i livet har fått upp intresset 
för att arbeta inom industrin. Där finns också en mycket god samverkan med 
flertalet industriföretag i och utanför kommunen där eleverna blir erbjudna 
anställning efter fullgjord praktik. Den kompetensförsörjning 
vuxenutbildningen nu bidrar med är alltså långt mer effektiv än det tidigare 
gymnasieprogrammet med endast enstaka elever.  
 
Även på gymnasienivå har kommunen ett mycket bra samarbete med 
industriföretagen runt om i Uppsala län genom Teknik college på både lokal 
och regional samverkans nivå.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Benny Larsson (S) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Lotta Carlberg (S) och Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande 
förslag. 
 
Viktoria Söderling (S), Mio Tastas Viktorsson (TList), Linda Friberg (S), 
Christina Holmström (S), Jonas Nyberg (S) och Matilda Svahn (S) yrkar 
bifall till Benny Larssons (S) bifallsyrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till första att-satsen i motionen.  
 
Yttrande   
Sara Sjödal (C), Per Sangert (S), Linus Sevefjord (S) och Peter Hansson (M) 
yttrar sig.  
 
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till den första att-satsen i 
motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå densamma.  
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Benny Larsson (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning  
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå den första att-satsen i motionen röstar ja 
 Den som vill bifalla den första att-satsen i motionen röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå den första 
att-satsen (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 26 röster 
Nej – 23 röster 
 
Beslutsgång 2 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till den andra att-satsen i 
motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå densamma.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå den andra att-satsen i motionen röstar ja 
 Den som vill bifalla den andra att-satsen i motionen röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå den andra 
att-satsen (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 31/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 63/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion Industrikompetensen måste säkras, Viktoria Söderling (S), 

Benny Larsson (S) 
 

Beslutet skickas till  
• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 74 
Dnr KS/2022:951  

Svar på motion – Inför insynsmandat i Valnämnden, Elmer 
Pollack (TList) och Mio Tastas Viktorsson (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för Elmer Pollacks (TList) 
bifallsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Elmer Pollack (TList) och Mio Tastas Viktorsson (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att § 2 i Valnämndens arbetsordning revideras till:  
 

Valnämnden består av sju ledamöter, sju ersättare och 
insynsplatser. Kommunfullmäktige utser bland ledamöterna en 
ordförande samt 1:e och 2:e vice ordföranden. Antalet 
insynsplatser ska vara tillräckligt för att alla partier i 
fullmäktige ska vara representerade. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Valnämnden består av sju ledamöter och sju ersättare. För mindre partier 
som ej tar platser av egen kraft i valnämnden är de beroende av samverkan 
med andra.  
 
Valnämnden och dess arbete är principiellt viktigt ur ett demokratiskt 
perspektiv för kommunens medborgare. Uppgiften att granska beslut som 
fattas i de demokratiskt valda forumen åligger dock främst de valda 
revisorerna på uppdrag av kommunfullmäktige. Till lekmannarevisorernas 
förfogande står KPMG som upphandlad revisionsbyrå för att stötta med 
fackmannamässig granskning.  

Vid valnämndens arbete i samband med val då röstsedlar ska räknas är det 
enligt lag fastlagt att allmänhet har tillträde för insyn. (Av vallagen 
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(2005:837) framgår att all rösträkning är offentlig. Det gäller såväl den 
preliminära rösträkningen i vallokalen (11 kap. 1 §), som valnämndens 
rösträkning efter valdagen (12 kap. 1 §).) Det tillsammans med revisorernas 
uppdrag att granska är en grundläggande del i att öppet och transparent 
bygga tilliten till det svenska valsystemet och i förlängningen tilliten till att 
de demokratiska processerna inte kan manipuleras. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Elmer Pollack (TList) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP) och Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till 
Elmer Pollacks (TList) bifallsyrkande.  
 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Elmer Pollacks 
(TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 32/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 64/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Inför insynsmandat i valnämnden, Elmer Pollack, Mio 

Tastas Viktorsson (TList)  
 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektören 
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§ 75 
Dnr KS/2022:986, KS/2021:631  

Svar på motion – Inför insynsplatser i kommunstyrelsen, Jenny 
Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation  
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Jenny Lundströms (MP) bifallsyrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (MP) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram förslag på reviderat 
reglemente för kommunstyrelsen där partier som har mandat i 
kommunfullmäktige men inte i kommunstyrelsen har insynsplatser i 
kommunstyrelsen på liknande sätt som i Östhammars kommun. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Kommunstyrelsen består av 15 ordinarie platser samt 15 ersättarplatser, sett 
i relation till antalet mandat i fullmäktige, 49 stycken så finns det en mycket 
stor andel av dessa som även har möjlighet att nå en ordinarie- eller 
ersättarplats i kommunstyrelsen. För mindre partier som ej tar platser av 
egen kraft i kommunstyrelsen är de beroende av samverkan med andra.  
 
Inför valet 2022 genomförde kommunfullmäktiges presidium enligt uppdrag 
från kommunfullmäktige en ordentlig organisationsöversyn med bäring på 
just kommunstyrelsens arbete och beredningsprocesser utifrån att Tierps 
kommun 2007 övergick till så kallat ”en-nämndssystem”. Översynen 
mynnade ut i en rapport (Översyn av befintlig utskottsstruktur och 
ersättningsreglemente för förtroendevalda) med förslag till förbättringar som 
hade brett stöd i den lokala politiken och föreslagna förändringar är 
genomförda eller i slutfasen av genomförande. Det är först efter valets utfall 
och därpå följande samarbetsförhandlingar som förslaget om insynsplatser 
från Miljöpartiet aktualiserats.  
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Att sitta i kommunstyrelsen är både lärorikt och mycket intressant, därför är 
det alltid av intresse att om möjligt utöka antalet platser. Det konstaterades i 
rapporten att den nya möjligheten till breda beredningar (beredningsforum) 
under kommunstyrelsen möter upp önskemål om att fler ges möjlighet till 
delaktighet i kommunstyrelsens beredande arbete, detta torde också gott och 
väl tillgodose önskemålet om insynsplatser som enbart i Miljöpartiets 
förslag har yttranderätt. Citat hämtat ur rapporten: 
 
”Presidiets slutsats är därför att arbetssättet med beredningar under 
kommunstyrelsen bör utvärderas först innan förslaget att tillsätta fler 
ersättare i KS aktualiseras. Beredningarna torde fylla den funktion som 
efterfrågats om fler instegsplatser.” 
  
Avslag på motionen föreslås med hänvisning till att Miljöpartiet får lyfta in 
sitt önskemål om insynsplatser med yttranderätt inför översyn av 
organisation inför nästkommande mandatperiod. 
 
Vi i Alliansstyret är fullt medvetna om att vi styr i minoritet. Vägen framåt 
är därför breda beredningar i större frågor med alla partier närvarande innan 
frågan når kommunstyrelsens sammanträdesbord. Ett exempel på det är just 
den tillfälliga beredningen under kommunfullmäktige kopplad till 
Centralskolan. Ett annat exempel är workshopformatet som tillämpas vid 
beredning av exempelvis nya vattentjänstplanen och avfallsplanen. I 
samtliga av dessa exempel har alla partier, oavsett storlek och oberoende om 
de har plats i KS eller ej, erbjudits plats. Utöver detta har alltid alla partier 
rätt att kontakta kommundirektören eller verksamhetschefer för att vid 
behov och intresse få enskilda dragningar eller göra studiebesök i 
verksamheten.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Jenny Lundströms (MP) 
yrkande.  
 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
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Yttrande   
Sara Nordfors (L) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Jenny Lundströms 
(MP) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 33/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 65/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Rapport - Översyn av befintlig utskottsstruktur och 

ersättningsreglemente för förtroendevalda 
• Motion - Inför insynsplatser i kommunstyrelsen, Jenny Lundström 

(MP) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 76 
Dnr KS/2022:1048  

Svar på motion - Bli behörig till yrkesprogram i Tierp, Veronica 
Mattsson (SD) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation  
Joakim Larsson (SD), Klas Jakobsson (SD), Maj-Louise Ljungmark (SD), 
Lars-Ola Sandström (SD), Patrik Johansson (SD), Jan Jansson (SD), 
Veronica Mattsson (SD), Per Karlsson (SD) och Tony Eilertsen (SD) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Veronica Mattson (SD) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda hur vi i ett första 
skede kan starta projektet ”Bli behörig till ett yrkesprogram i 
Tierp”, mot bakgrund av det som framförts i enlighet med 
motionstexten.  

- Att utreda kostnader för att starta projektet och genomföra det under 
ett år, och att efteråt utvärdera resultatet av projektet.  

- Att uppdra till kommunfullmäktige att fatta beslut utefter 
kommunstyrelsens utredning och arbeta in det i kommande års 
budget. 

 
Ordförande i Utskottet Barn utbildning och kultur, Lotta Carlberg (C) 
svarar följande: 
Att öka andelen elever som klarar kunskapsmålen för att få behörighet till 
gymnasieskolans yrkesprogram är något grundskolan redan arbetar med. I 
budget och verksamhetsplan för Tierps kommun 2023-2025 finns ett delmål 
4.5 under Agenda 2030 målet 4 God utbildning för alla, som lyder: 
Andelen behöriga till gymnasieskolans yrkes- eller högskoleförberedande 
program ska öka på kommunens samtliga högstadieskolor.  
Till det finns det även ett särskilt uppdrag 6.2.b Fokus på tidiga insatser och 
förebyggande arbete för högre resultat.  
 
Arbetet pågår med insatser för att flera elever ska klara kunskapsmålen och 
öka behörigheten till gymnasieskolans yrkesprogram. Bland annat anordnas 
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lovskola. Vid vårterminens slut 2022 var 76% av eleverna godkända, efter 
sommarlovskolan hade det ökat till 82,59%.  
 
Andra satsningar som gjorts under 2022 var att tillsätta medel för att skolan 
i samverkan med IFO kunde anställa flera kuratorer som bland annat ska 
hjälpa de elever som har hög frånvaro till följd av psykisk ohälsa och andra 
sociala problem. Arbetet med förebyggande och hälsofrämjande arbete har 
även det förtydligats.  
 
Samtliga grundskolor deltar under läsåret 2022/2023 i utvecklingsprojekt 
kring beetendestöd, trygghet och studiero i samverkan med olika universitet 
vilket förväntas ge ytterligare utveckling i rätt riktning.  
 
Parallellt med detta görs en satsning där ytterligare sex 
speciallärare/specialpedagoger anställts på grundskolan för att öka 
tillgången till specialpedagogisk kompetens och säkerställa att alla elever får 
det stöd och anpassningar som de har rätt till. Från och med 2023 genomförs 
inom ramen för Skolverkets riktade insatser även en åtgärdsplan för 
nyanlända och flerspråkiga barn och elevers lärande. 
 
Avslag på motionen föreslås då arbetet för att få flera elever att klara 
kunskapsmålen och bli behöriga till gymnasieskolans yrkesprogram redan 
pågår.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Veronica Mattson (SD) yrkar att motionen ska bifallas.  
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till Veronica Mattsons (SD) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
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Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Veronica Mattson 
(SD) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 35/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 67/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion  Bli behörig till yrkesprogram i Tierp, Veronica Mattsson 

(SD) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 77 
Dnr KS/2022:1066  

Svar på motion – Lättnader för bygglov gällande 
energieffektivisering, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och  Elmer Pollack (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att tillfälligt upphäva krav på bygglov vid ändring av fasad när det 
gäller isolering, värmepumpar, kaminer och liknande 
energieffektiviserande åtgärder, o i andra hand expediera bygglov 
för sådana åtgärder. 

- Att avgifter vid ansökan om bygglov för installation av isolering 
kraftigt sänks eller slopas. 

- Att avgifter vid ansökan om bygglov för installation av värmepump 
kraftigt sänks eller slopas. 

- Att avgifter vid ansökan om bygglov för installation av kamin 
kraftigt sänks eller slopas. 

- Att reglerna för solceller och solfångare lättas så att dessa är 
bygglovsfria oavsett vinkel och placering så länge de sitter på eller i 
direkt anslutning till en byggnad. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Inledningsvis vill vi från Alliansen påpeka att det inte är kommunen som 
bestämmer vad som kräver bygglov eller inte, utan det regleras helt av lag, 
förordning och rättspraxis från högre domstolar. 
 

1. Lagar stiftas av rikets högsta beslutande församling 
(Riksdagen) 

2. Riksdagen ger genom lag uppdrag till regeringen för att 
utforma förordning 

3. Domstolar tolkar lag och förordning, genom prejudikat 
som skapas härav har byggnadsnämnden att följa. 
Innan en lag eller förordning prövats i domstol så har 
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nämnden att tolka lagen främst utifrån den proposition 
och det förarbete som finns. 

Genom Plan- och bygglagen (PBL) 9 kap 20§ har riksdagen bestämt att 
byggnadsnämnden ska pröva frågor om bygglov, marklov och 
förhandsbesked. Enligt PBL 12 kap 1§ är alla kommuner skyldiga att ha en 
byggnadsnämnd. I PBL 1 kap 4§ samt 11 kap 3§, och även i Plan- och 
byggförordningen (PBF) 8 kap 4§ kan man läsa om vad som avser en 
byggnadsnämnd samt om den tillsyn som skall utövas av nämnden ifråga. 

I PBL 9 kap 2§ och i PBF 6 kap anges vad som kräver bygglov, och från 
detta finns en rad undantag som är beslutade av riksdagen. Det är således en 
skyldighet för kommunen att genom nämnden pröva de ansökningar för lov 
som riksdagen beslutat kräver bygglov. Det är även kommunens skyldighet 
att genom nämnden ingripa mot de som bryter som denna lag, t.ex. ingripa 
mot de som inte sökt lov där det krävs. 

Tilläggsisolering är normalt inte bygglovspliktigt, dock så kan det krävas 
lov för s.k. fasadförändring. Värmepumpar och eldstäder har inget krav på 
bygglov, men däremot är installation av eldstad anmälningspliktig enligt 
PBF 6 kap 5§. 

Avgift tas ut efter taxa, som beslutats av kommunfullmäktige, och bygger på 
en genomsnittlig kostnad för olika typer av ärenden. Hur kommunen ska ta 
ut avgift är till skillnad från ovan nämnda skyldigheter en rättighet, enligt 
PBL 12 kap 8§. Att sätta ned vissa typer av ärenden kan anses orättvist mot 
de som redan erlagt avgift och kan strida mot likställighetsprincipen i 
kommunallagen 2 kap 3§. 
 
Från Alliansen vill vi än en gång belysa det faktum att kommunfullmäktige 
inte är en lagstiftande församling och har därför inget mandat att frångå 
lagar eller tolka dem på något annat sätt än ovan angivet. Och 
avslutningsvis: alla beslut som tas av nämnden mot enskilda expedieras, 
exempelvis lov. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.   
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Bifall 
Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande   
Matilda Svahn (S) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 36/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 68/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Lättnader för bygglov gällande energieffektivisering, Mio 

Tastas Viktorsson (TList) & Elmer Pollack (TList) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektören 

 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

86 
 

 
 
 
§ 78 
Dnr KS/2022:1046, KS/2021:511  

Svar på motion – Ge demokratiberedningen i uppgift att bereda 
folkomröstningar i samband med EP-valet 2024, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Elmer Pollack (TList) och Mio Tastas Viktorsson (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att ge demokratiberedningen i uppdrag att hämta in förslag och 
förbereda frågor för vägledande folkomröstningar i samband med 
Europaparlamentsvalet 2024.  

- Att ge valnämnden i uppdrag att föreslå former för folkomröstningar 
i samband med Europaparlamentsvalet 2024. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
I bakgrundstexten till motionen framgår att intentionen är att ordna 
folkomröstningar brett och utöver de krav som formellt ställs enligt lagen. 
Enligt 8 kap. 2 § KL får ärende om att hålla folkomröstning väckas i 
kommunfullmäktige av minst tio procent av de röstberättigade 
kommunmedlemmarna. Tidigare var det kravet fem procent men i syfte att 
klargöra att folkomröstningar endast borde avse för medlemmarna viktigare 
frågor infördes ett krav på att minst tio procent av de röstberättigade 
kommun- eller landstingsmedlemmarna måste stå bakom initiativet för att 
fullmäktige ska vara tvungen att behandla frågan (prop. 2009/10:80 s. 107). 
 
Folkomröstningar ska bygga på välförankrade initiativ från 
kommunmedborgarna. När TList föreslår att kommunen ska samla in 
förslag och frågor från kommunmedborgarna till folkomröstningar vittnar 
det om att partiets företrädare vill frångå principen om att folkomröstningar 
ska vara välförankrade initiativ från kommunmedborgarna i enlighet med 
nivåerna inom lagstiftningen. Motionens förslag kan inte annat tolkas än att 
motionärerna vill göra stora undantag från det representativa statsskicket 
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samtidigt som de vill införa en form av direktdemokrati genom 
enfrågeomröstningar utan större samverkan och samskapande mellan 
kommun och medborgare. 
 
Tierps kommun har sedan flera mandatperioder tillbaka arbetat mycket med 
och utvecklat olika former av medborgardialog. Medborgardialog är ett sätt 
att samla in medborgarnas perspektiv och öppna upp för delaktighet i alla 
delar av kommunens beslutsprocesser. Nedan följer ett citat ur 
styrdokumentet ”Riktlinjer och principer för medborgardialog i Tierps 
kommun” som pekar på nyttan som just medborgardialog har men som går 
förlorad om den ersätts med direktdemokrati utan samverkan. 
 
”Medborgardialog är ett viktigt verktyg för att kommunen ska kunna fatta 
kloka, hållbara beslut och göra prioriteringar. Genom att bidra med 
kunskap om medborgares perspektiv, idéer och värderingar kan både den 
lokala demokratin och kommunens effektivitet öka. Medborgardialogen 
medverkar till kommunens bidrag till genomförandet av de globala 
hållbarhetsmålen och Agenda 2030 genom att stärka en inkluderande 
samhällsutveckling.” 
 
I motionens bakgrundstext ges förslaget att resurser ska flyttas från 
medborgardialog för att istället ordna folkomröstningar i frågor som samlats 
in brett. Det är ett förslag som helt kapar medborgarnas möjligheter att delta 
i de kommunala beslutsprocesserna. Framförallt utestängs barn och unga 
under 18 år från att delta när folkomröstning prioriteras framför 
medborgardialog. Det främjar heller inte transparensen och en nära 
samverkan mellan kommunens verksamheter och medborgarna. 
Medborgardialog har ett stort värde i att det möjliggör inte bara samverkan 
med lokala intressen och intressentgrupper, det möjliggör även 
samhandling, något som vägledande folkomröstningar inte kommer kunna 
resultera i. För att nå syftet att flytta makten närmare medborgarna är just 
olika former av medborgardialog och samskapande nyckeln. Ökad 
distansering mellan medborgare och politik genom tyckardemokrati utan 
dialog är inte vägen framåt. Därför föreslås kommunfullmäktige avslå 
motionen.  
 
Givetvis ordnar kommunen folkomröstning om enskilda frågor enligt 
gällande lagstiftning om tillräckligt stöd finns för det i ett medborgarinitiativ 
eller om kommunfullmäktige själva beslutar detta i någon fråga som anses 
lämplig att hantera i en folkomröstning. I dagsläget finns inte några sådana 
frågor under hantering. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Elmer Pollack (TList) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar bifall till Elmer Pollacks (TList) 
yrkande.  
 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Avslag 
Elmer Pollack (TList) yrkar avslag till liggande förslag.  
 
Yttrande   
Lotta Carlberg (C) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Elmer Pollacks 
(TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunfullmäktige § 37/2032 
• Beslut kommunstyrelsen § 69/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Ge demokratiberedningen i uppgift att bereda 

folkomröstningar i samband med EP-valet 2024, Mio Tastas 
Viktorsson, Elmer Pollack (TList)  

• Bilaga - Riktlinjer och principer för medborgardialog i Tierps 
kommun 

 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektören 

 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

89 
 

 
 
 
§ 79 
Dnr KS/2022:1045, KS/2022:899  

Svar på motion - Per capsulam-beslut i valberedningen, Mio 
Tastas Viktorsson (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson (TList) föreslår i en motion kommunfullmäktige 
besluta  
 

- Att arbetsordning/reglemente revideras så att valberedningen tillåts 
arbeta med per capsulambeslut, inklusive elektroniska sådana. 

 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
I ”Arbetsordning för kommunfullmäktige och beredningar” återfinns 
arbetsordning/reglemente för valberedningen. Nedan återges det avsnitt som 
berör Valberedningen, 39 §. 
 
Valberedning  
39 §  På det första sammanträdet med nyvalda fullmäktige väljer 

fullmäktige en valberedning för den löpande mandatperioden.  
 
 Valberedningen består av fem ledamöter och lika många ersättare. 

Bland ledamöterna väljer fullmäktige vid samma tillfälle en 
ordförande och en vice ordförande och en andre vice ordförande för 
den tid som de har valts att vara ledamöter.  

 
Valberedningen ska lägga fram förslag i alla valärenden som 
fullmäktige ska behandla med undantag av valen av valberedning 
eller fyllnadsval som inte är ordförandeval.  
 
Fullmäktige kan dock besluta att förrätta ett val utan föregående 
beredning.  
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Valberedningen ska ha tillgång till sekreterare och bestämmer själv 
sina arbetsformer.    

 
Motionen som föreslår revidering av arbetsordning/reglemente för 
valberedningen anmäldes på kommunfullmäktiges sammanträde 2022-12-
13. Lite senare ned i dagordningen på det sammanträdet behandlades just en 
revidering av ”Arbetsordning för kommunfullmäktige och beredningar” där 
avsnittet om valberedningen ovan förekommer, se bilagt protokollsutdrag. 
Vid den mötespunkten inkom motionären med yrkande  delvis i enlighet 
med det motionen föreslår. Frågan kan därför mer eller mindre anses redan 
behandlad på förra kommunfullmäktigesammanträdet som beslutade att 
avslå förslaget.  
 
Med anledning av att det tydligt i 39 § i ”Arbetsordning för 
kommunfullmäktige och beredningar” anges att valberedningen själv 
bestämmer sina arbetsformer, samt att i samband med beslut av 
arbetsordningen på föregående kommunfullmäktigesammanträde avslogs ett 
mycket snarlikt förslag som motionären lyfter, föreslås avslag på motionen. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Yttrande   
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt liggande förslag. 
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Beslutsunderlag  
• Beslut kommunfullmäktige § 38/2023 
• Beslut kommunstyrelsen § 70/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion - Per capsulam-beslut i Valberedningen, Mio Tastas 

Viktorsson (TList) 
• Protokollsutdrag Kommunfullmäktige § 156 Dnr KS/2022:899 

 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektören 
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§ 80 
Dnr KS/2023:237, KS/2022:899  

Svar på motion – Låt medborgarna säga sitt – inför 
medborgarförslag!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen.  
 
Reservation  
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för Mio Tastas Viktorssons 
(TList) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) föreslår i en 
motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att en ny paragraf § 32 läggs till i kommunfullmäktiges 
arbetsordning och att paragrafnummer från och med nuvarande § 
32 därmed konsekvensändras. Den nya paragrafen ska lyda: 

 
Medborgarförslag 
32 § Den som är folkbokförd i kommunen får väcka ärende i 
fullmäktige genom medborgarförslag. 

 
Ett medborgarförslag 
a. ska vara skriftligt och undertecknat av en eller flera personer, 
b. ska innehålla namnförtydligande, adress och telefonnummer, 
c. får inte ta upp ämnen av olika slag, 
d. väcks vid ett sammanträde med fullmäktige. 

 
Ett medborgarförslag kan bara behandlas i sak i fullmäktige om det 
ligger inom fullmäktiges befogenhetsområde. 

 
Medborgarförslag ska beredas så att fullmäktige kan fatta beslut 
inom ett år från det att förslaget väckts. I den mån 
det går ska medborgarförslag beredas på samma sätt som motioner. 
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När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska 
förslagsställaren underrättas. 
 
Kommunstyrelsen ska två gånger per år redovisa de 
medborgarförslag som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska 
göras en gång på våren och en gång på hösten. 
 

Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Yrkandet ovan som motionärerna lagt fram i en motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-28 behandlades på det 
föregående kommunfullmäktigesammanträdet 2022-12-13. Vid mötet 2022-
12-13 begärdes votering i frågan och kommunfullmäktige beslutade då att 
avslå förslaget. Se bifogat protokollsutdrag.  
 
Förslaget föreslås avslås i enlighet med det nyligen fattade beslutet i 
kommunfullmäktige. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar att motionen ska bifallas.   
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
yrkande.  
 
Sara Sjödal (C) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) bifallsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 119/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Protokollsutdrag beslut KF §156 Arbetsordning för 

kommunfullmäktige och beredningar, 2022-12-13 
• Motion – Låt medborgarna säga sitt – inför medborgarförslag!, Mio 

Tastas Viktorsson, Elmer Pollack (TList) 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-04-25 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

94 
 

Beslutet skickas till  
• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 81 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:353, KS/2023:317, KS/2023:381  

Svar på interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att interpellationsdebatten anses avslutad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har ställts under sammanträdet:  

- Kommunens rådighet över badet vid Trollsjön, Matilda Svahn (S), 
dnr. KS/2023:317 

- De kommunala råden, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2023:353 
- Uppföljning av förstudien Örbyhus skola, Matilda Svahn (S), dnr. 

KS/2023:381 
 
Interpellationerna besvaras av ordförande i utskottet samhällsbyggnad, 
Emma Lokander (M) och kommunstyrelsens ordförande, Sara Sjödal (C).  
 
Yttrande 
Matilda Svahn (S), Emma Lokander (M), Jenny Lundström (MP), Mio 
Tastas Viktorsson (TList), Viktoria Söderling (S), Sara Sjödal (C), Joakim 
Larsson (SD), Lotta Carlberg (C), Yaqub Ahmed (C) och Jonas Nyberg (S) 
yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Svar på interpellation – Kommunens rådighet över badet vid 
Trollsjön 

• Svar på interpellation – De kommunala råden 
• Svar på interpellation – Uppföljning av förstudien Örbyhus skola, 
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§ 82 
Dnr KS/2023:34, KS/2023:405, KS/2023:410  

Svar på frågor 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att frågedebatten anses avslutad.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Följande frågor har lämnats in sammanträdet:  

- Vad är Socialdemokraternas syfte med att sprida en osann bild?, 
Sara Sjödal (C), dnr. KS/2023:405 

- Högbergsskolans attraktivitet, Viktoria Söderling (S), dnr 
KS/2023:410 

 
Frågorna besvaras av Matilda Svahn (S) och Lotta Carlberg (C).  
 
Yttrande 
Matilda Svahn (S), Sara Sjödal (C), Lotta Carlberg (C) och Viktoria 
Söderling (S) yttrar sig.  
 
Protokollsanteckning 
Matilda Svahn (S) lämnar en protokollsanteckning /Bilaga/.  
 
Beslutsunderlag 

• Inlämnade frågor 
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